
Technische vragen 

Datum indienen: 29 april 2025 

Datum politieke avond: - 

Agendapunt: n.a.v. TIC 

Onderwerp: TIC Aanvullende aanvraag SPUK Lokale Aanpak Isolatie (24 april 2025) 

Toelichting: - 

Vraag/vragen: 

1. Waarom maken wij als gemeente Overbetuwe geen gebruik van de model subsidieregeling lokale 
aanpak isolatie? Zie Specifieke Uitkering lokale aanpak isolatie (SpUk LAI) | NPLW en Model 
Subsidieregeling lokale aanpak isolatie | VNG 

2. Maken wij gebruik van de mogelijkheden om de Spuk Lai te combineren met verschillende andere 
regelingen, zoals NIP, ISDE en SVVE (oa soortenmanagementplan voor sneller, meer of 
natuurinclusiever isoleren)? 

3. Op RVO.nl staan de resultaten van de 2e monitoring van de Spuk LAI. Hoe verhouden de 
resultaten in Overbetuwe zich tot andere (liefst vergelijkbare) gemeenten? Kunt u met de raad de 
namens onze gemeente geleverde input voor die 2e monitoring met de raad delen? 

Indiener/fractie: de heer Aad Noordermeer (BOB) 
 

Antwoord(en) ambtelijke organisatie: 
1. De gemeente Overbetuwe heeft twee subsidieregelingen opgesteld voor doe-het-zelf en voor 

het laten isoleren. Omdat we als gemeente relatief snel zijn gestart met de Lokale Aanpak 
Isolatie was er op dat moment nog geen Model subsidieregeling vanuit de VNG beschikbaar. 
Onze subsidieregeling is gedeeld met diverse gemeenten in de regio én RvO.  

 
2. Gemeente Overbetuwe combineert in haar Lokale Aanpak Isolatie (LAI) de verschillende 

regelingen. We wijzen inwoners er altijd op dat zij naast de gemeentelijke NIP subsidie (is 
hetzelfde als LAI), de subsidie kunnen combineren met de ISDE subsidie van het Rijk. VvE’s, 
alhoewel beperkt aanwezig in Overbetuwe, kunnen ondersteuning krijgen voor hun gehele 
pand. Daarbij wordt de SVVE op eenzelfde manier behandeld als de ISDE. Binnen het 
ondersteuningspakket wat we aanbieden, zit ook het kosteloos aanvragen van ISDE subsidie 
voor inwoners.   

 
3. Gemeenten zijn allemaal op een ander moment begonnen met de uitvoering van Lokale 

Aanpak Isolatie (LAI). Uit de 2e monitoring blijkt dat 7997 woningen zijn geïsoleerd en 154 
gemeenten SpUk-LAI hebben aangevraagd. Tot en met heden zijn er dus gemiddeld per 
gemeente (groot en klein) 52 woningen geïsoleerd, waarvan gemiddeld 5 door een doe-het-
zelf aanpak. Detail informatie over resultaten per type gemeente zijn niet bij ons beschikbaar. 
Binnen de gemeente Overbetuwe zijn meer dan 200 woningen geïsoleerd, waarvan 41 doe-
het-zelvers. Hiermee lopen we dus voorop in Nederland. Hieronder is de stand van zaken in 
Overbetuwe puntsgewijs weergegeven: 

 
1. Gemeente Overbetuwe heeft tot nu toe voor 1394 koopwoningen de SpUk LAI 

aangevraagd en ontvangen, namelijk €2.696.592,00. We hebben de volledige eerste 
en twee tranche aangevraagd. Met het voorstel ‘Aanvullende aanvraag SPUK Lokale 

https://eur04.safelinks.protection.outlook.com/?url=https%3A%2F%2Fwww.nplw.nl%2Ffinanciering%2Fsubsidies-en-regelingen%2Fspuk-lai&data=05%7C02%7Cgriffie%40overbetuwe.nl%7Ca314d6943d0c404ea22b08dd874cc083%7C2e476cbecdb542f89cc1d6f272b5beea%7C0%7C0%7C638815485909627311%7CUnknown%7CTWFpbGZsb3d8eyJFbXB0eU1hcGkiOnRydWUsIlYiOiIwLjAuMDAwMCIsIlAiOiJXaW4zMiIsIkFOIjoiTWFpbCIsIldUIjoyfQ%3D%3D%7C0%7C%7C%7C&sdata=FaAMCcFkInIao9yNYoIapKyQGgI9VLoctGgoygQbbaI%3D&reserved=0
https://eur04.safelinks.protection.outlook.com/?url=https%3A%2F%2Fvng.nl%2Fbrieven%2Fmodel-subsidieregeling-lokale-aanpak-isolatie&data=05%7C02%7Cgriffie%40overbetuwe.nl%7Ca314d6943d0c404ea22b08dd874cc083%7C2e476cbecdb542f89cc1d6f272b5beea%7C0%7C0%7C638815485909661776%7CUnknown%7CTWFpbGZsb3d8eyJFbXB0eU1hcGkiOnRydWUsIlYiOiIwLjAuMDAwMCIsIlAiOiJXaW4zMiIsIkFOIjoiTWFpbCIsIldUIjoyfQ%3D%3D%7C0%7C%7C%7C&sdata=qMD6bAiu3rwq7we2li%2Fgt3hOI1SfKVir8fPUuNHm3hc%3D&reserved=0
https://eur04.safelinks.protection.outlook.com/?url=https%3A%2F%2Fvng.nl%2Fbrieven%2Fmodel-subsidieregeling-lokale-aanpak-isolatie&data=05%7C02%7Cgriffie%40overbetuwe.nl%7Ca314d6943d0c404ea22b08dd874cc083%7C2e476cbecdb542f89cc1d6f272b5beea%7C0%7C0%7C638815485909661776%7CUnknown%7CTWFpbGZsb3d8eyJFbXB0eU1hcGkiOnRydWUsIlYiOiIwLjAuMDAwMCIsIlAiOiJXaW4zMiIsIkFOIjoiTWFpbCIsIldUIjoyfQ%3D%3D%7C0%7C%7C%7C&sdata=qMD6bAiu3rwq7we2li%2Fgt3hOI1SfKVir8fPUuNHm3hc%3D&reserved=0


Aanpak Isolatie’ gaan wij dat ook voor de derde tranche doen. De gemeente 
Overbetuwe wil zoveel mogelijk eigenaar-bewoners helpen en ondersteunen bij de 
verduurzaming van hun woning. De doelgroep hebben wij daarom ook zo ruim 
mogelijk opgezet.  

2. De volledige doelgroep van (was tot 24 april 2025) 3648 eigenaar-bewoners is 
geïnformeerd over de aanpakken en subsidie mogelijkheden.  

3. In totaal zijn er 506 adviezen afgegeven. 
4. We hebben 7 eigenaar-bewoners volledig ontzorgd met ook de ISDE en/of de SVVE 

aanvraag. 
5. Er zijn 14 georganiseerde grootschalige straat aanpakken geweest. 
6. En in totaal hebben iets meer dan 200 eigenaar-bewoners de NIP (LAI) subsidie 

ontvangen. Hiervan zijn 41 subsidie aanvragen verleent aan doe-het-zelfvers.  
 

  



Verschil politieke en technische vragen 
Technische vragen zijn vragen naar feiten, harde gegevens. Deze vragen kunnen dan ook 
prima door ambtenaren beantwoord worden. 

Zodra er naar een mening (van het college of de burgemeester) wordt gevraagd, betreft het 
een politieke vraag. Politieke vragen kunnen ook over onderwerpen gaan die niet op de 
raadsagenda staan. In ibabs staat bij persoonlijke documenten=>werkwijzer 2022-2026 een 
map formats met daarin een format voor de schriftelijke, politieke vragen. Je treft deze 
ook als bijlage bij dit verhaal. 

Uiteraard is het niet altijd eenvoudig om onderscheid te maken tussen technische en politieke 
vragen. De griffie kan je daarbij helpen en zal de raads- en burgerraadsleden daar 
graag (gevraagd en ongevraagd) over adviseren. 

Een paar voorbeelden om je eigen vragen aan te spiegelen: 

• Technisch: 
- Hoeveel ambtelijke uren gaan we besparen door het invoeren van livestream 

en hoeveel is dit uitgedrukt in euro's? 
- Waar komt de eis van 16-18 cm vandaan? Is dit wettelijk voorgeschreven? 

• Politiek: 
- Is het college op de hoogte van een bestuurdersvergoeding die boven de 

Balkenende- norm ligt? Wat vindt het college hiervan? 
• Twijfel: 

- Kunnen de kaders, welke uit de discussie van het de Nieuwe Visie 
Afvalstoffenplan komen alsnog in de aanbesteding worden toegevoegd? 
▪ Als bedoeld wordt of het technisch mogelijk is de kaders in de 

aanbesteding toe te voegen, dan kan dit een technische vraag zijn. 
▪ Wordt het college gevraagd of ze genegen zijn om ook het te doen, dan 

betreft het een politieke vraag. 

Technische vragen 
Wanneer stel ik een vraag? 

De raad heeft recht op alle informatie die hij nodig heeft om zijn taak goed uit te voeren. Dat 
is een belangrijk recht. Aan de andere kant is het ook wel belangrijk jezelf af te vragen welke 
informatie je echt nodig hebt. Nieuwsgierigheid is een goede eigenschap voor een raadslid, 
maar veel vragen helpt niet altijd om op de hoofdlijnen te blijven en het ambtelijke apparaat 
niet onnodig te belasten. 

Vooropgesteld: als je een raadsvoorstel of nota niet begrijpt, en daarom geen besluit kunt 
nemen, dan moet je natuurlijk een vraag stellen! Gaat het om een detail dat je niet begrijpt, 
dan kun je afwegen of het nodig is de vraag te stellen. 

Een goed criterium voor jezelf om langs je technische vraag te leggen die je van plan bent in 
te gaan dienen: zal het antwoord op de vraag een verschil maken in mijn besluit om voor of 
tegen het voorstel te stemmen? M.a.w.: als ik antwoord A krijg stem ik voor, als ik antwoord 
B krijg stem ik tegen? Als dit niet het geval is, en het antwoord er dus niet wezenlijk toe doet, 
dan hoef je de vraag niet te stellen! 

Dat is in het begin vast wennen, een beetje eng zelfs, om niet alles tot in de finesses te 
weten. Maar het helpt je tegelijk om op de hoofdlijnen te blijven, je niet te verliezen in details 
en zo het overzicht te houden. Bovendien scheelt het de ambtelijke organisatie een hoop tijd. 



Indienen technische vragen 
In het fractievoorzittersoverleg is afgesproken dat raads- en burgerraadsleden technische 
vragen voor voorronde of raad tot de donderdagmorgen 8.00 uur voor de betreffende 
politieke avond via mail kunnen aanleveren bij de griffie. De griffie bundelt de vragen per 
agendapunt (waarbij aangegeven wordt welke vraag van welke fractie is) en stuurt deze 
(uiterlijk 10 uur) naar de bestuursondersteuning, die de vraag uitzet bij de deskundige 
medewerker. 

De antwoorden van de medewerkers worden dan voor maandagmiddag 16.00 uur, via de 
griffie naar de raad gezonden (via ibabs). De raad heeft dan een dag om de antwoorden tot 
zich te nemen ter voorbereiding op de politieke avond. Indien de antwoorden niet binnen de 
termijn beantwoord kunnen worden bijvoorbeeld als informatie van externen moet worden 
opgevraagd wordt dit bericht met aangeven van de datum waarop de antwoorden gegeven 
kunnen worden. 

Nb.1. De medewerker zal de vragen en antwoorden delen met de portefeuillehouder, zodat 
deze ook volledig op de hoogte is. Medewerkers kunnen technische vragen, waarvan ze 
menen dat deze politiek zijn, voorleggen aan de portefeuillehouder. De portefeuillehouder 
besluit of hij hierover afstemming in het college wil. De antwoorden op de technische vragen 
kunnen dan wel al richting raad, de antwoorden op de politieke vragen komen dan na 
collegebehandeling. 

In dit geval kan het dus zo zijn dat de antwoorden na het college pas op de dag van de 
voorronde beschikbaar komen 

Nb.2. Het blijft ook altijd mogelijk om rechtstreeks een vraag aan een ambtenaar te stellen in 
geval van een verhelderende feitelijke vraag. Als de vraag en het antwoord ook relevant zijn 
voor andere raads- en burgerraadsleden, kan de ambtenaar altijd besluiten om de vragen en 
antwoorden naar de griffie te sturen voor verspreiding. 
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